
KYRKORÅDET I LARSMO FÖRSAMLING 
 

Protokoll 9/2023 
 

Kyrkorådets sammanträde i församlingshemmet onsdagen den 25 oktober 2023 kl. 18.30. 

 

Ledamöter: 

Max-Olav Lassila, ordf. [x] Michaela Kung [x]  

Kent Brännbacka, v. ordf. [x] Jakob Nybäck [ ]  

Mats Svenlin, sekr. [x]  Stig-Erik Enkvist [ ] 

Marianne Rahja, v. sekr. [x] Monica Wenman [ ] 

Angelina Tupeli [ ]  Magnus Snellman [x] 

KF:s representanter:  Rainer Mäenpää, fast.chef [x]   

Thomas Fagerholm, KF:s ordf. [x] Tomas Manderbacka, ekonom [x]  

Anna-Pia Svarvar, KF:s v. ordf. [x]  

 

150 §.  INLEDNING 

Mötet inleddes kl. 18:33 med ordförandes välkomsthälsning. Som 

inledningspsalm sjöngs psalm 444 ” Ett Kristusbrev till världen”. Ordförande 

läste från Matt. 22:1-5. I ordförandes andakt lyftes våra roller som Jesu 

sändebud fram, vi är kallade att vara sändebud till det största bröllopet i 

himmelen.  

 

151 §.  LAGLIGHET OCH BESLUTFÖRHET 

 Mötet kunde konstateras vara lagenligt sammankallat och beslutsfört.  

 

152 §.  PROTOKOLLJUSTERARE 

Förslag: Mikaela Kung, Jakob Nybäck 

Beslut: Till protokolljusterare valdes Mikaela Kung och i Jakob Nybäcks 

frånvaro Magnus Snellman. Protokollet justeras i drängstugan den 1.11 kl. 

16:30. 

 

153 §.  GODKÄNNANDE AV FÖREDRAGNINGSLISTAN 

 Föredragningslistan godkändes med följande 3 tilläggsärenden. 

a) Den fortsatta skötseln av värmecentralen 

b) Budget- och bokslutsjämförelse per 1.1-30.9.2023 

c) Budgetförslag från Kustens och Ålands centralregister 

d) Flytt av fastslaget KR möte den 12.12.2023 

 

154 §. INFORMATION 

 - Ytterligare sprängning har inletts vid nya gravgårdsområdet från 16.10. 

- Ordförande har undertecknat ett markanvändningsavtal med Larsmo kommun 

som gäller revideringen av Kvarnbackens detaljplan. Detaljplanen måste 

revideras för att församlingen ska kunna uppföra det planerade servicehuset i 

samband med gravgårdsutvidgningen. Byggrätten är 200 m2. Kostnaderna uppgår 

till 3 746,00 €. (Bilaga 1) 

- Offertförfrågan gällande anskaffning av ny orgel har satts ut på Hilma efter att 

saken godkändes av KF vid mötet 12.10.2023. 

- Offertförfrågan gällande revision av församlingens räkenskaper har gått ut till 

tre olika revisionsbyråer med deadline 6.11.2023. 



- Protokoll har inkommit från Sjukhussjälavårdens direktionsmöte 25.9.2023 

(P:örenejdens kyrkliga samfällighet) (Bilaga 2) 

- Stolarna i Holm bönehus har nu klätts om och totalkostnaden blev 7 738 € 

inklusive moms 24 %.  

- Omändringen av golvet i aulan vid bombskyddet till församlingshemmet har 

nu påbörjats. Åtgärden grundar sig på ett tidigare granskningsprotokoll där 

denna åtgärd krävdes.  

-  Till tjänsten som församlingspedagog valda Carolina Myrskog har sedermera 

tackat nej till tjänsten. Tjänsten erbjöds i stället åt André Djupsjöbacka, som 

tackade ja till tjänsten.  

 
155 §. ÖVERFÖRING 

- Ordförande har beställt fem nya datorer på leasingavtal. De kommer att 

användas av Carina Lassila, Pia Fagerholm, Paulina Svenfelt samt av Viveca 

Edström och Carola Viinikka vid Norlic. 

 

156 §. BEVILJANDE AV TJÄNSTLEDIGHET  

 Konfidentiellt. 

 

157 §. UTTAGNING AV RESTERANDE SEMESTER  

 Konfidentiellt. 

 

158 §. AVBOKNING AV SEMESTER P.G.A. TJÄNSTLEDIGHET 

 Konfidentiellt. 

 

159 §. BUDGETFÖRSLAG FRÅN KUSTENS IT-CENTRAL 

Senaste möte tog KR ställning till budgetförslag och arbetslista från Kustens IT 

där det framgick att Larsmo församlings tilltänkta andel av kostnaderna 

(18 617,76 €) för 2024.  

Nu har direktionen för IT-centralen kommit med ett nytt budgetförslag där 

Microsoft-licenserna har lösgjorts från IT-centralens budget från 1.1.2024. 

Licenserna faktureras nu skilt enligt verkligt antal och licenstyper. För vår 

församling innebär det en något högre avgift. I vår budget bör reserveras 19 015 

€, IT-centralens budget utgör 11 277,74 € och licenserna 7 737,15 € enligt 

nuvarande antal. (Bilaga 3) 

Förslag: KR diskuterar ärendet och antecknar det för kännedom inför 

budgetberedningen. 

 Beslut: KR diskuterade ärendet och antecknade det för kännedom inför 

församlingens budgetberedning.  

 

160 §. BIDRAGSANSÖKAN FRÅN LARSMO NÄR-TV 

Larsmo När-TV anhåller om ett bidrag på 1 500 € för programproduktion inom 

den kyrkliga sektorn. (Bilaga 4) 

Förslag: KR diskuterar ärendet och beviljar Larsmo När-TV begärt bidrag. 

Beslut: KR diskuterade bidragsansökan och beviljade det ansökta bidraget.  

 

161 §. PERSONALUTBILDNINGSPLAN FÖR ÅR 2024 

KR har att ta ställning till de anställdas utbildningsplan för år 2024, bilaga till 

utbildningsplanen, anhållan om utbildningsstöd, treårsplanen för 2025-2027 

samt kostnadsberäkning för 2024. Planerna torde föreligga vid mötet. 

Beslut: KR konstaterade att inga ansökningar ännu inkommit. KR beslöt att ge 

ordförande rätt att i efterhand bevilja ansökningar, ifall dessa inkommer inom 



utsatt tid och kan anses vara rimliga. Ordförande tar sedan upp eventuella 

ansökningar i ett kommande KR möte.  

 

162 §. FASTSTÄLLANDE AV KYRKOSKATTESATSEN FÖR ÅR 2024 

KF bör fastställa kyrkoskattesatsens storlek för år 2024 senast den 17.11.2023. 

Senaste år var förskottsskattesatsens storlek 1,90 %. (Bilaga 5). 

Förslag: KR diskuterar ärendet och tar del av ekonomens redogörelse samt  

föreslår för KF att kyrkoskattesatsen bibehålls vid nuvarande nivå, d.v.s.  

1,90 %. 

Beslut: KR diskuterade kyrkoskattesatsen och tog del av ekonom Manderbackas 

redogörelse kring skattens betydelse och storleksbehov.  

Med denna information som grund, beslöt KR att hålla skattesatsen kvar på 

samma nivå som tidigare, på 1,90 %. Beslutet förs vidare till KF för fastställelse.  

 

163 §. TILLÄGGSKOSTNADER FÖR GRAVGÅRDSPROJEKTET 

På grund av att det har hittats en hel del berg på det nya gravområdet innebär det 

att en del tilläggskostnader inte kan undvikas. Alternativen är endera att spränga 

bort bergknallarna eller att höja på marknivån istället. En höjning av marknivån 

skulle göra att den planering som ligger till grund för projektet skulle behöva 

göras om.  

För att inte arbetet ska stanna av har vi därför på tjänstemannanivå tillsammans 

med entreprenören kommit överens om att sprängning är det mindre dåliga 

alternativet. Vi har också tillsammans med entreprenören beslutat att 

ersättningen erläggs enligt verkliga kostnader.  

En kostnadsberäkning har uppgjorts över de totala tilläggskostnaderna som 

landar på 72 220,00 € moms 0. (Bilaga 6) 

Förslag: KR tar del av beräknade kostnader för bortsprängning av berg på nya 

gravgårdsområdet och godkänner det planerade förfaringssättet att ersättningen 

erläggs enligt verkliga kostnader. Ärendet förs vidare till KF för fastställelse.  

Beslut: KR tog del av beräkningarna och godkände det planerade 

förfaringssättet att ersättningen erläggs enligt verkliga kostnader. Ärendet förs 

vidare till KF för fastställelse.  

 

164 §. SKÖTSELN AV VÄRMECENTRALEN 

Flisvärmecentralen vid Marieholm ägs av församlingen men driften sköts av en 

utomstående entreprenör, Fredrik Hemgård. Han har skött anläggningen ända 

sedan starten 2008. Församlingen köper värme och har haft ett avtal med 

Hemgård som varit femårigt och hittills förnyats två gånger. Det nuvarande 

avtalet är i kraft till 31.12.2023.  

Nu har Hemgård meddelat att han inte önskar fortsätta med skötseln av 

värmecentralen när avtalet går ut i och med årsskiftet. (Bilaga 7) 

Flisvärmepannan har varit i behov av reparation och därför stått stilla den 

senaste tiden och i stället har driften skett med hjälp av oljepannan. I och med 

meddelandet om uppsägning av avtalet har fastighetschefen sett till att en 

översyn av pannan har inletts för att den så fort som möjligt ska kunna tas i bruk 

igen. 

Förslag: KR tar del av Hemgårds meddelande om uppsägning av 

värmeleveransavtalet i och med årsskiftet 2023-2024 samt fastighetschefens 

redogörelse över läget. KR för diskussion om situationen och godkänner 

Hemgårds uppsägning av värmeleveransavtalet.  

Beslut: KR godtog Hemgårds meddelande om uppsägning av avtalet med 

verkan från och med 1.1.2024 (årsskiftet).  



 

165 §. DEN FORTSATTA SKÖTSELN AV VÄRMECENTRALEN 

I och med uppsägningen av det befintliga värmeleveransavtalet uppstår ett 

behov av ny lösning kring skötsel av värmeleveranserna till församlingens 

värmeanläggning. Fastighetschefen redogjorde för en lösning som innefattar 

både en ny leverantör och ett serviceavtal, Det handlar om Pedersöre Värme 

som sköter Pedersöre kommuns värmeanläggningar. 

Förslag: KR tar del av fastighetschefens redogörelse om hur en tillräcklig och 

fungerande värmeleverantör skulle kunna ordnas och fattar beslut om hur 

värmeleveranserna i fortsättningen skall skötas.  

Beslut: KR tog del av fastighetschefens redogörelse och fattade beslut att begära 

in kostnadsförslag för värmeleveranser och serviceavtal av Pedersöre Värme för 

att kunna ta ställning till den fortsatta verksamheten vid församlingens 

värmeanläggning.  

 

166 §. BUDGET- OCH BOKSLUTSJÄMFÖRELSE PER 1.1-30.9.2023 

 Ekonomen presenterar budget- och bokslutsjämförelse per 1.1.-30.9.2023. 

(Bilaga 8) 

 Förslag: KR tar del av ekonomens redogörelse över budget- och 

bokslutsjämförelse per 1.1.-30.9.2023, samt antecknar den för kännedom. 

 Beslut: KR tog del av ekonom Manderbackas redogörelse och antecknade den 

för kännedom.  

 

167 §. BUDGETFÖRSLAG FRÅN KUSTENS OCH ÅLANDS 

CENTRALREGISTER 

 Från Kustens och Ålands centralregister har tillsänts församlingen den godkända 

budgeten för 2024 från direktionsmötet 9.10.2023. Enligt kostnadsberäkningen 

kommer Larsmo församlings andel att vara 13 371,44 €. (Bilaga 9) 

 Förslag: KR tar del av budgetinformation från Kustens och Ålands 

centralregister och antecknar den för kännedom. 

 Beslut: KR tog del av informationen och antecknade den för kännedom.  

 

168 §. FLYTTNING AV FASTSLAGET KR-MÖTE DEN 12.12.2023 

 Det har inkommit önskemål från Näs skola om att få hålla julfest i kyrkan den 

12.12 med tillhörande servering i församlingshemmet efteråt. Eftersom KR 

beslutit att hålla stadenligt möte den 12.12, uppstår ett behov att flytta mötet ifall 

önskemålet från Näs skola bifalles.  

 Förslag: Föreslås att mötet flyttas tillbaka till den 11.12. 

 Beslut: KR beslöt att flytta mötet till den 11.12 för att möjliggöra en julfest i 

kyrkan för Näs skola.  

 

169 §. AVSLUTNING 

 Mötet avslutades med gemensam bön om Herrens välsignelse.  

 

170 §. RÄTTELSEYRKANDE 

 Meddelades möjlighet till rättelseyrkande. (Bilaga 10) 

 

Max-Olav Lassila, ordf.   Mats Svenlin, sekr. 

 

Protokollet justerat och godkänt, Larsmo den 1 november 2023 

 

 



Protokolljusterarare: 

Mikaela Kung   Magnus Snellman 

 

Protokollet har hållits offentligt tillgängligt på Larsmo församlings webbplats under tiden 

3.11.2023-24.11.2023. 

 

Anslagits på Larsmo församlings webbplats 2.11.2023. 

 

Intygar: 

Larsmo 2.11.2023 

Carina Liljekvist, kanslist 


